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Prije svega želim da se zahvalim predsjedniku Židanu na gostoprimstvu i da potvrdim 

da je ovo jedan u nizu sastanaka na najvišem nivou koji samo svjedoči o tome kako 

imamo dobre političke odnose sa Slovenijom. Možemo slobodno reći da je Slovenija 

naš uzor na putu, bila i ka NATO-u, i sada ka Evropskoj uniji i vrlo je važno da Slovenija 

koja odlično zna prilike na Zapadnom Balkanu razumije tu priču i razumije šta je sve 

Crna Gora postigla za ovih 13 godina od obnavljanja svoje nezavisnosti. Zaista smo 

postigli mnogo i mi uvijek kažemo da smo  vrlo spremni da saslušamo i kritike, jer na 

osnovu toga ćemo biti još bolji. Tako smatramo i ovaj izvještaj koji je obljavljen o Crnoj 

Gori, on je za nas takav da ukazuje na to da ćemo mi sve preporuke ozbiljno razmotriti 

i naravno uvijek ići ka tome da sljedeći izvještaj bude još bolji. 

Slovenija je u vrlo zahtjevnoj fazi našeg pristupa ka NATO-u  od 2011. do kraja 2014. 

bila kontakt tačka za NATO i značajno pomogla našoj brzoj integraciji u taj najsnažniji 

vojno-politički savez i taj cilj smo postigli 2017. godine. Siguran sam da će Slovenija 

biti i jedan od naših najsnažnijih promotera na priči o Evropskoj uniji. Mi kao što znate 

želimo da sve zemlje Zapadnog Balkana budu u Evropskoj uniji, ali želimo da se 

poštuje princip regate. Ako se dosljedno poštuje princip regate onda je Crna Gora 

sigurno prva sljedeća članica Evropske unije.  Zato smo vrlo pažljivo pratili izbore za 

Evropski parlament i naravno tu konstatujemo da se nije desilo ništa neočekivano. 

Smanjen je broj sa jedne strane poslanika, na drugoj strani je povećan, ali su 

dominantne snage koje dijele evropske vrijednosti i dalje najjače snage u Evropskom 

parlamentu i one će kreirati i sastav buduće Evropske komisije. I siguran sam da će 

kao i dosta naših pravih podržavalaca i prijatelja u Evropskom parlamentu i poslanici 

iz Slovenije voditi računa o tome da se proširenje Zapadnog Balkana nađe na listi 

prioriteta i novog sastava Evropskog parlamenta i novog sastava Evropske komisije.  

Ja znam da postoje dileme da li se prvo zadržati na konsolidaciji Evropske unije, pa 

onda zatim na proširenju, ali stav naš u Crnoj Gori jeste da su to dva kompatibilna 

procesa i da i jačanje i konsolidacija Evropske unije je neodvojivo od procesa 

proširenja. Vjerujem da će to saznanje biti prisutno i kod evropskih poslanika, kod 

novog sastava Evropske komisije i da ćemo mi možda i u mandatu ovog sastava 

Parlamenta biti ti koji ćemo negdje pri njegovom kraju moći reći da smo završili proces 

pregovaranja i da smo nova sljedeća članica Evropske unije.  

Naravno, razgovarali smo zaista mnogo i još ćemo razgovarati o parlamentarnoj 

saradnji, jer smo potpuno saglasni da je parlamentarna saradnja i parlamentarna 

diplomatija nešto što značajno i fleksibilnije i brže doprinosi  razvoju odnosa,  a sve 

ima za krunu naravno pojačanje naših ekonomskih odnosa. Tu smo govorili o gotovo 

toliko intenzivnoj razmjeni delegacija, odbora, poslanika između dva naša parlamenta, 

a ovdje sa mnom u delegaciji su i dva naša poslanika koji su članovi Grupe prijateljstva 

sa Slovenijom i naravno govorili o modalitetima dalje i intenzivnije saradnje. Na kraju 

želim da kažem da se mi u Crnoj Gori trudimo da našim prijateljima damo dovoljno 



razloga za ovako iskrenu podršku. Crna Gora je pravi primjer pravog regionalnog 

odnosa, mi nemamo problema sa svojim granicama, mi smo promoter vrijednosti 

suživota, mi smo neko ko potpuno dijeli istu vanjsku politiku sa već članicama Evropske 

unije,  kao da smo i sada članica Evropske unije i u tom smislu i Sloveniji i drugim 

našim prijateljima čini mi se dajemo dovoljno razloga da kažu: „Oni su skoro već 

jednom nogom u Evropskoj uniji i dajte da se zalažemo da što prije to i postanu 

potpuno.“ Siguran sam da će se takav partnerski i prijateljski odnos nastaviti i ubuduće. 


